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VERSLAG

Consulterende 
raadsbijeenkomst van:  
11 maart 2021

Nr. Onderwerp

Nr. Onderwerp
1. Opening en 

mededelingen
De voorzitter opent de consulterende raadsvergadering en heet alle 
aanwezigen van harte welkom.  

2. Tweede consulterende 
behandeling 
transitievisie warmte

De Transitievisie warmte wordt voor de 2e keer consulterend behandeld ter 
voorbereiding op de besluitvorming op 18 maart. De raad heeft deze visie 
eerder op 14 januari 2021 voor de eerste keer consulterend behandeld.

Dhr. Van de Brand spreekt in namens een aantal inwoners van Kloosterveen. 
Naar eigen zeggen een groep buurtbewoners van enkele tientallen tot ca 100. 
Hij doet een beroep op keuzevrijheid voor de inwoners van Kloosterveen en 
hekelt de kapitaalvernietiging en de hoge kosten (ca €40.000,-) die gepaard 
gaan met het geschikt maken van de huidige woningen voor een oplossing 
met warmtepompen. Hij stelt dat de inwoners van Kloosterveen niet onwillig 
zijn om hun aandeel in de energietransitie te leveren, maar roept wel op de 
impliciete dwang die ontstaat als in 2030 het gasleidingnet wordt afgesloten 
eraf te halen.

In eerste termijn vragen verschillende fracties aandacht voor draagvlak in met 
name de wijk Kloosterveen waar wordt voorgesorteerd op een all electric 
oplossing. Door een aantal fracties wordt gepleit een pas op de plaats te 
maken, eerst te werken aan draagvlak en optimaal gebruik te maken van 
technologische ontwikkelingen. Enkele fracties zouden het liefst de planning 
in de transitievisie los laten en in Assen breed inzetten op het vervangen van 
particuliere verwarmingsapparatuur door een duurzamer alternatief op het 
moment dat de technische levensduur is verstreken. 

Alle fracties benadrukken dat draagvlak en betaalbaarheid van het grootste 
belang zijn.
Een aantal fracties pleit ervoor dat de transitie zo snel mogelijk doorgang 
moet vinden gezien het belang op een verantwoorde manier met de aarde om 
te gaan.

In de eerste termijn ontstaat veel discussie en uitwisseling van standpunten 
ten aanzien van het al dan niet aanwezige draagvlak, betaalbaarheid, de 
financiële steun vanuit het Rijk, de noodzaak haast te maken en de 
keuzevrijheid in technologische toepassing voor de inwoners

De  portefeuillehouder, wethouder Dekker, sluit zich aan bij de opmerking dat 
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we deze aarde te leen hebben en hier dus zorgvuldig mee om moeten gaan. 
Zij betoogt dat Nederland niet alleen in een coronacrisis zit, maar ook in een 
klimaatcrisis. Zij stelt dat we ons een pas op de plaats niet kunnen 
veroorloven en dat deze ook niet nodig is. Zij benadrukt dat de Asser planning 
een hoog realiteitsgehalte heeft, zeker gezien het feit dat er meer 
getemporiseerd wordt dan door enkele andere gemeenten in de regio.

De wethouder geeft aan, mede naar aanleiding van een opmerking van de 
inspreker, dat de vragen die tijdens het energiecafé op 10 maart door 
inwoners gesteld zijn op dinsdag 16 maart (voorafgaand aan de 
besluitvormende behandeling op 18 maart) beantwoord zullen worden. 
Verder benadrukt  de wethouder de keuzevrijheid voor inwoners, zij wil daar 
pragmatisch mee omgaan. Het gaat erom dat inwoners hun woningen 
verduurzamen. Zij sluit zich aan bij alle fracties die het belang van draagvlak 
benadrukken. Daar zijn nog veel stappen in te zetten, ondanks de hoge 
opkomst bij bijvoorbeeld het energiecafé (een kleine 400 inwoners) is dit 
slechts een fractie van de gehele wijk met ca 4.000 woningen. Zij wil hier het 
liefst het element van sociale cohesie in de wijk combineren met voorlichting 
over de energietransitie. Zij ziet voor zich dat buurt/straatgericht met kleine 
groepjes aan de slag wordt gegaan. Ook zou zij graag een gasloze 
modelwoning in de wijk inrichten.

Naar aanleiding van vragen over doorzettingsmacht met betrekking tot de 
energietransitie geeft de wethouder aan dat dit de allerlaatste stap in een 
proces is, vergelijkbaar met bijvoorbeeld het instrument onteigening. Pas als 
er geen andere oplossingen meer zijn kan deze worden ingezet.

Tot slot geeft de wethouder aan op dit moment geen hooggespannen 
verwachting te hebben voor financiële middelen vanuit het rijk. Het budget 
dat nu beschikbaar gesteld lijkt te worden voor dit onderwerp vanuit het rijk is 
hooguit voldoende voor het opstellen van vervolgplannen.

De inspreker geeft in tweede termijn aan dat er wel degelijk onrust is onder 
de inwoners van Kloosterveen. Hij pleit ervoor ook duurzame oplossingen als 
bijvoorbeeld hybride warmtepompen aan het toegestane areaal toe te 
voegen. Dit is niet mogelijk als de gasleiding in de wijk wordt afgesloten.
In tweede termijn beperkt de raad zich tot enkele afsluitende opmerkingen. 
Verschillende fracties maken complimenten aan de inspreker voor zijn 
inbreng. 
Het voorstel wordt besluitvormend behandeld op 18 maart.

3. Eerste consulterende 
behandeling 
binnenstadsvisie

De voorzitter geeft aan dat de binnenstadsvisie, net als de andere actuele 
grote visietrajecten, twee keer consulterend wordt behandeld door de raad. 
De eerste consulterende behandeling van vanavond valt in dezelfde periode 
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als de inspraak. De raad kan bij de tweede consulterende bespreking op 11 
mei kennisnemen van de opbrengsten van de inspraak. De besluitvorming 
over de binnenstadsvisie vindt plaats op 20 mei.

Dhr. T. Klompmaker, projectleider visietraject binnenstad, geeft bij aanvang 
van dit agendapunt de raad een beknopte presentatie over de hoofdlijnen van 
de binnenstadsvisie en participatietraject.

De fractievoorzitter van Stadspartij PLOP start de consulterende behandeling 
met een verklaring van zijn fractie. De fractie van de Stadspartij PLOP heeft 
geen bijdrage aan de eerste consulterende behandeling. Het college heeft de 
stukken voor dit agendapunt in een laat stadium beschikbaar gesteld aan de 
raad. Daarmee was de voorbereidingstijd te kort voor het leveren van een 
bijdrage en niet conform de onderlinge afspraken tussen het college en raad 
over tijdige aanlevering van raadstukken. 

Hieronder een samenvatting van de punten die de raad meegeeft aan het 
college van B&W voor afronding van het visietraject binnenstad.

 Het visiedocument is helder beschreven met een duidelijke focus op de 
toekomst. Een vraag hierbij is in hoeverre de gemeente verantwoordelijk 
is en kan zijn voor ontwikkeling van de binnenstad.

 Nadrukkelijk wordt gevraagd de financiering van het visietraject in beeld 
te brengen. De gemeente zelf heeft beperkte eigen financiële middelen. 
Het daadwerkelijk verkrijgen en benutten van externe middelen zoals 
subsidies zijn niet vanzelfsprekend verworven. De raad vraagt om een 
haalbare realisatie van de binnenstadsvisie en toch ook ambitie en flair te 
behouden. En verzoekt het college een planning op te stellen op basis 
waarvan de raad later in de tijd de voortgang kan volgen. 

 Het Drents DNA is een mooie term. Een aantal fracties voegen hieraan de 
waarden haalbaarheid, realisme en bescheidenheid.

 De meeste fracties spreken zich uit voor een groene binnenstad. Al is er 
ook zorg over de onderhoudskosten van de “groene” plannen. Ook vraagt 
een fractie of deze plannen niet ten koste gaan van groenbeheer in de 
andere wijken van Assen.

 De raad vraagt nadrukkelijk aandacht voor de ontsluiting van de 
binnenstad voor fietsers en auto’s, zowel naar als vanaf de binnenstad. 
Veiligheid, zoveel mogelijk auto’s weren op straat, stimuleren van gebruik 
van de verschillende parkeergarages en de fiets aan de ene kant maar aan 
de andere kant ook zorgen voor toegankelijkheid van de binnenstad voor 
de mensen die daar wonen en minder mobiele burgers zijn aspecten die 
in de binnenstadsvisie moeten worden vertaald.

 In dit stadium van de binnenstadsvisie-ontwikkeling vindt de raad het van 
wezenlijk belang dat ondernemers, vastgoedeigenaren, bewoners van de 
binnenstad, al dan niet in collectief verband zoals Vaart in Assen, worden 
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betrokken en zich ook committeren aan de toekomstplannen voor de 
binnenstad. Een aantal fracties vragen het college dat ook aan te tonen in 
de volgende consulterende behandeling. In hoeverre zijn de ondernemers 
en vastgoedontwikkelaars echt gecommitteerd aan de binnenstadsvisie. 
De woordvoerder van de PvdA fractie herinnert de portefeuillehouder aan 
een eerder gemaakte afspraak met vastgoedontwikkelaars over hun 
bijdrage á 3 miljoen euro aan de openbare ruimte in de binnenstad en 
verzoekt hier op terug te komen op hoe deze afspraak heeft uitgepakt. 
Ook maken enkele fracties zich zorgen over de kleine ondernemers en de 
wijze waarop zij kunnen meegaan in de transitie. Betaalbaarheid van de 
huur is hierbij een punt van aandacht.

 De raad vraagt aandacht voor het laden en lossen in de binnenstad en 
hierover ook het een en ander in de visie op te nemen.

 Fracties spreken zich positief uit over het creëren van voldoende 
woningen in de binnenstad. Een fractie spreekt zich nadrukkelijk uit voor 
de doelgroep jongeren met een klein inkomen. De binnenstad is voor hun 
een uitstekende plek om te wonen. Een andere fractie vraagt of is 
overwogen meer in de hoogte te bouwen.

 Enkele fracties spreken zich uit meer vertier te bieden in de binnenstad 
zoals een reuzenrad en een (uitgaans)plek voor jongeren.

 Bij de volgende consulterende behandeling komt de wethouder terug op 
het betaald parkeren van fietsen in relatie tot de parkeerbegroting en  het 
parkeren in de buurt van kleine ondernemers op straat voor het doen van 
een enkele boodschap in een kort tijdsbestek.  

4. Sluiting De voorzitter sluit om even na 23.00u de consulterende raadsbijeenkomst na 
de woorden van dank voor alle bijdragen van portefeuillehouders, 
ambtenaren en raadsleden. 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de raad van de gemeente Assen op 18 maart 2021.

De griffier, De voorzitter,
u
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PRESENTIELIJST 
Naam Fractie Aanwezig
Raadsleden

Dhr. A. Smit PvdA X
Mw. C.H.W.J. Vorselman - 
Derksen PvdA

X

Dhr. L.G.J. Rengers PvdA X
Mw. H. van Es PvdA X
Dhr. B. Homan VVD X
Dhr. F.H.J.M. van 
Kemenade VVD

X

Dhr. M.F. Rasker VVD X
Dhr. R. Klok VVD -
Mw. A. Hendrikse CDA X
Dhr. G.G.J. de Korte CDA x
Dhr. R. Witteman CDA X
Dhr. B.J. Weening ChrUnie X
Mw. L.Heijs - Eisses ChrUnie X
Dhr. A.W. Wienen ChrUnie -
Dhr. C.J. Staal ChrUnie X
Dhr. T.S. Medemblik ChrUnie X
Dhr. C.M.V. Boonzaaijer PLOP -
Dhr. A. Dik PLOP X
Mw. A.J. de Ruiter-
Dekker PLOP

X

Dhr. H. Santing PLOP X
Dhr. R. Moes D66 X
Mw. A. Bornkamp D66 X
Dhr. W.J.M.N. de Jong D66 X
Mw. L. Punt GrLinks X
Dhr. S. Bakker GrLinks x
Dhr. R.G. Molijn GrLinks -
Dhr. J. Marskamp GrLinks X
Mw. J. Drenthe SP x
Dhr. B. Ananias SP X
Mw. M.O. Deen LijstDeen X
Mw. H. Heeling-Wichers 50Plus X
Dhr. A. Zwikker 50Plus X

Dhr. C. H.M. Otto 50Plus X

Naam Fractie
Aanwe

zig
Plv. raadsleden

Dhr. J. Kok CDA -
Mw. J. Booij-Venekamp PLOP x
Mw. G. van der Laan SP -
Dhr. H. Ploeg PvdA X
Dhr. R. Jongman ChrUnie X
Dhr. D. Klingenberg D66 X
Dhr. A.R. Nijenhuis GrLinks x
Dhr. G.J. Panhuis VVD x

Griffiers
Dhr. J. de Jonge griffier grf
Mevr. M. Kolkman plv.griffier -
Mevr. M. van der Gouw Raadsadviseur grf
Collegeleden
Dhr. M.L.J. Out burgem. x
Mw. K. Dekker wethouder x
Mevr. H.A. Vlieg-Kempe wethouder x
Mw. M.S. Pauwels-Paauw wethouder x
Dhr. B. Bergsma wethouder x
Dhr. J. Broekema wethouder x
Dhr. T. Dijkstra gem.secr. x
Ambtenaren/Insprekers

T. Klompmaker
Ambtenaar 
(ingehuurd)

x

G. Barendregt Ambtenaar x
Dhr. Brand inspreker x


